
Število objav: 16
Internet: 13
Tisk: 3
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 1
Inženirska zbornica ...: 5
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 5
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 1
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 8

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 10. 7. 2019
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Internet Naslov Napoved - Slovenija, 10. 7. (sreda)

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Napoved dogodkov; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
7

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...ministrstvu za infrastrukturo Bojan Kumer; ob 10. uri bodo za izjave medijem med drugimi na voljo Kumer, generalna 
direktorica direktorata za prostor,  in stanovanja na okoljskem ministrstvu Barbara Radovan ter direktor HESS graditev
Bogdan Barbič; GZS, dvorana A, Dimičeva 13, LJUBLJANA (STA) 11.00 novinarska... 

Internet Naslov (INICIATIVA) Stanovalci Marčičeve proti degradaciji ulice

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Vecer.com; 327.473, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 10. 7. 2019

Stran v zbirki:
14

Avtor Helena Ponudič

Teme Gradbena parcela

Povzetek
...območja, vsekakor potrebujemo. image Marčičeva ulica SAŠO BIZJAK "Del območja ob Marčičevi je že zavarovan 
kot posebno območje, medtem ko na praznih  tovrstne zaščite ni. Celotno območje je tudi gradbenih parcelah
opredeljeno kot območje različnih stanovanjskih objektov, kjer je dopustno graditi tudi večstanovanjske vila... 

Internet Naslov Gradbeniki brez podpore IZS

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Dnevnik.si; 260.950, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
16

Avtor M. K.

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...Gradbeniki brez podpore  Z absolutno večino so člani  ( ) na današnji izredni IZS Inženirske zbornice Slovenije IZS
skupščini za »nezakonita, neizvršljiva in nična« razglasili sklepa sekcije gradbenikov, ki se je junija odločila za... 

Tisk Naslov Gradimo hiške z inženirsko žilico

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Nedeljski dnevnik; 212.000, Slovenija Stran: 16
Površina: 1.516 cm
2

Rubrika, Datum Ostalo; 10. 7. 2019

Stran v zbirki:
20

Avtor Katja Petrovec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Luka Pajek in Tilen Urbančič sta pomagala ustvarjati letošnjo zgodbo poletne šole na fakulteti za  in gradbeništvo
geodezijo v Ljubljani. BILI SMO V POLETNI ŠOLI NA FAKULTETI ZA  IN GEODEZIJO V UUBUANI GRADBENIŠTVO
Gradimo hiške z inženirsko žilico Otroci so ugotovili, kako sprojektirati hišo, jo umestiti v... 

Internet Naslov Top službe: Eurostat išče direktorja oddelka, službe še v Iskraemecu, Akrapoviču, Uniorju in
še 13 podjetjih

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Finance.si; 115.666, Slovenija

Rubrika, Datum Novice; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
31

Avtor TOP JOB

Teme Inženirska dejavnost, inženirji

Povzetek
...Zreče PRIJAVE: zaposlovanje@unior.com do 16. avgusta Impol Inženir metalurških procesov OPIS: Pričakujejo 
visokošolsko izobrazbo smeri metalurgija oziroma  materialov (lahko tudi inženir strojništva z izkušnjami iz inženirstvo
metalurgije), zaželene so vsaj triletne delovne izkušnje na podobnih delovnih mestih, znanje... 
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Tisk Naslov Gradbeniki brez podpore IZS

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Dnevnik; 107.900, Slovenija Stran: 2 Površina: 96 cm2

Rubrika, Datum V ospredju; 10. 7. 2019

Stran v zbirki:
32

Avtor Unknown

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon

Povzetek
...Gradbeniki brez podpore  Z absolutno večino so člani  ( ) na včerajšnji izredni IZS Inženirske zbornice Slovenije IZS
skupščini za »nezakonita, neizvršljiva in nična« razglasili sklepa sekcije gradbenikov, ki se je junija odločila... 

Internet Naslov Delo tujcev – je zakonodaja prestroga?

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
34

Avtor Urška Valjavec

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Ker so kršitve na področju dela tujcev ene najpogostejših je zakonodaja stroga menijo delodajalci. A zagovorniki tujih 
delavcev so nasprotnega mnenja.  Foto: Pixabay Zaradi vedno večjega pomanjkanja delovne sile Gradbeništvo
delodajalci vedno pogosteje iščejo kadre v tujini. Po podatkih statističnega urada tuja delovna... 

Internet Naslov Gradbeniki brez podpore IZS

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
36

Avtor M. K.

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...pravne podlage v nobenem predpisu niti aktu  in sta za  kot tudi vse njegove organe nezavezujoča in nimata IZS IZS
nikakršnih pravnih niti ekonomskih posledic za «.  zato ne bo nosila nobenih stroškov, povezanih z aktivnostmi IZS IZS
razdružitve matične sekcije gradbenikov z . Gradbeni inženir in član komisije za izvedbo... IZS

Tisk Naslov Zakoni, pomembni za obrt in malo podjetništvo

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Obrtnik - Podjetnik; , Slovenija Stran: 8 Površina: 223 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
37

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...dopolnitvah Zakona o kmetijstvu -> Osnutek Uredbe o embalaži in odpadni embalaži Predlog zakona o varstvu okolja 
-* Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah  Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah Gradbenega zakona
Zakona o urejanju prostora 3. V pripravi na ministrstvih: Predlog sprememb in dopolnitev Zakona o pokojninskem... 

Internet Naslov Razvojna funkcija velikih infrastrukturnih projektov kot zavržena priložnost

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Damijan.org; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
44

Avtor P. Jože Damijan

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Nov ciklus infrastrukturnih projektov predvidoma težak 13 milijard evrov do leta 2030, je nedvomno priložnost za 
ponoven razvoj slovenskega , rast slovenskega BDP in s tem rast kvalitete življenja slovenskih državljanovgradbeništva
. Vprašanje pa je, ali bo Slovenija to priložnost znala in zmogla izkoristiti,... 
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Internet Naslov Ali so ideje slovenske znanosti zanimive tudi v evropskem okolju? DA!

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg O-sta.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
47

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...100 udeležencev) pa so pripadnice mlajše oziroma srednje generacije raziskovalk. Dr. Marjeta Kramar Fijavž je 
matemaričarka, zaposlena na Fakulteti za  in geodezijo Univerze v Ljubljani ter dopolnilno na Inštitutu za gradbeništvo
matematiko, fiziko in mehaniko. Glavni cilj Akcije z naslovom "Matematični modeli za medsebojno... 

Internet Naslov Tudi arhitekti v boj proti podnebnim spremembam...

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Zelenaslovenija.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
48

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...oblikovanje Dezeen za prihodnost gradnje izpostavljajo pomen nove estetike in novih, ekoloških materialov, kar bi 
pomenilo korenite spremembe v sodobnem  in pridobljenem znanju. Arhitekti namreč količino vgrajenega gradbeništvu
ogljika v zgradbi opravičujejo z življenjsko dobo objekta. Ker je torej obstojnost betonskih... 

Internet Naslov Franci Kepa: Zaradi nove gradbene zakonodaje ogrožena eksistenca gradbenih inženirjev?

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Demokracija.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
50

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...državni sekretar za področje prostora na Ministrstvu za okolje in prostor Aleš Prijon, po izobrazbi univerzitetni 
diplomirani arhitekt, pri spreminjanju  deloval v lastno korist? Poslanec SDS Franci Kepa je na gradbene zakonodaje
Vlado RS naslovil pisno poslansko vprašanje v zvezi s položajem gradbene stroke. Celotno poslansko... 

Internet Naslov Franci Kepa: Zaradi nove gradbene zakonodaje ogrožena eksistenca gradbenih inženirjev?

Zaporedna št.
14

Medij; Doseg Sds.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
53

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...državni sekretar za področje prostora na Ministrstvu za okolje in prostor Aleš Prijon, po izobrazbi univerzitetni 
diplomirani arhitekt, pri spreminjanju  deloval v lastno korist? Poslanec SDS Franci Kepa je na gradbene zakonodaje
Vlado RS naslovil pisno poslansko vprašanje v zvezi s položajem gradbene stroke. Celotno poslansko... 

Internet Naslov Gradbeniki brez podpore IZS

Zaporedna št.
15

Medij; Doseg Preberi.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
54

Avtor Unknown

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...Z absolutno večino so člani  ( ) na današnji izredni skupščini za »nezakonita, Inženirske zbornice Slovenije IZS
neizvršljiva in nična«razglasili sklepa sekcije gradbenikov, ki se je junija odločila za izstop iz stanovske... 
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Internet Naslov Gradbeniki brez podpore IZS

Zaporedna št.
16

Medij; Doseg Aktualno24.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 9. 7. 2019

Stran v zbirki:
56

Avtor M. K.

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon

Povzetek
...pravne podlage v nobenem predpisu niti aktu  in sta za  kot tudi vse njegove organe nezavezujoča in nimata IZS IZS
nikakršnih pravnih niti ekonomskih posledic za «.  zato ne bo nosila nobenih stroškov, povezanih z aktivnostmi IZS IZS
razdružitve matične sekcije gradbenikov z . Gradbeni inženir in član komisije za izvedbo... IZS
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Napoved - Slovenija, 10. 7. (sreda)
Napoved dogodkov v Sloveniji in mednarodne dejavnosti Slovenije v sredo, 10. julija.
POLITIKA

 - Na obisku v Sloveniji bo palestinski minister za zunanje zadeve Rijad al Malki, ki se bo med drugim srečal LJUBLJANA
z zunanjim ministrom Mirom Cerarjem in predsednikom  Dejanom Židanom. (program obiska v nadaljevanju) DZ (FOTO)
8.00 seja pododbora  za spremljanje romske tematike, na kateri bodo opravili pogovor z direktorjem Urada za DZ
narodnosti Stankom Baluhom;  soba 212, Šubičeva 4, DZ, LJUBLJANA
9.00 nadaljevanje seje  na kateri bodo med drugim obravnavali novelo zakona o organizaciji in financiranju vzgoje in DZ,
izobraževanja;  velika dvorana, Šubičeva 4,  DZ, LJUBLJANA (STA)
11.30 predsednik  Dejan Židan bo sprejel predstavnike Zveze društev gluhih in naglušnih Slovenije, govorili bodo o DZ
predlogu za vpis slovenskega znakovnega jezika v ustavo (fototermin);  soba 217, Šubičeva 4, DZ, LJUBLJANA
14.00 predsednik  Dejan Židan bo sprejel veleposlanika Bolgarije Mladena Cherveniakova (fototermin); ob 15. uri bo DZ
na predstavitveno srečanje sprejel začasno odpravnico poslov  Susan Falatko (fototermin);  salon 112, Šubičeva ZDA DZ,
4, LJUBLJANA

         PROGRAM OBISKA PALESTINSKEGA MINISTRA ZA ZUNANJE ZADEVE RIJADA AL MALKIJA
10.00 srečanje z zunanjim ministrom Mirom Cerarjem (fototermin); sledijo plenarni pogovori med delegacijama; 
ministrstvo za zunanje zadeve, Prešernova cesta 25,  LJUBLJANA (FOTO)
11.00 izjavi za medije obeh zunanjih ministrov (fototermin); ministrstvo za zunanje zadeve, Prešernova cesta 25, 

 LJUBLJANA (STA/FOTO)
13.30 sprejem pri predsedniku  Dejanu Židanu (fototermin v preddverju velike dvorane);  soba 217, Šubičeva 4, DZ DZ,
LJUBLJANA
14.15 sprejem pri predsedniku odbora  za zunanjo politiko Matjažu Nemcu   veliki salon, Šubičeva 4, DZ (SD); DZ,
LJUBLJANA
14.50 sprejem pri predsedniku skupine prijateljstva s Palestino Mateju  Vatovcu (Levica);  veliki salon, Šubičeva 4, T. DZ,
LJUBLJANA
GOSPODARSTVO

 - Evropska komisija bo objavila poletno gospodarsko napoved za območje evra in celotno  ter za BRUSELJ EU
posamezne članice.

  - Ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Aleksandra Pivec se bo sestala s predstavniki GORIŠKA BRDA
sadjarjev na temo zaščite plodov in briškega sadja.
9.00 odprtje posveta o reki Savi v luči podnebnih sprememb, ki ga organizira  - Združenje za inženiring, uvodna GZS
nagovora bosta imela generalna direktorica  Sonja Šmuc in državni sekretar na ministrstvu za infrastrukturo Bojan GZS
Kumer; ob 10. uri bodo za izjave medijem med drugimi na voljo Kumer, generalna direktorica direktorata za prostor, 
graditev in stanovanja na okoljskem ministrstvu Barbara Radovan ter direktor  Bogdan Barbič;  dvorana  HESS GZS, A,
Dimičeva 13,  LJUBLJANA (STA)
11.00 novinarska konferenca, na kateri bosta predsednik Stranke mladih - Zeleni Evrope Igor Jurišič in mariborski 
podžupan Samo Peter Medved spregovorila o predlogu ukinitve vinjetnega sistema cestninjenja na mariborski vzhodni 
obvoznici; Mestna hiša Rotovž, sejna soba, Rotovški trg 1, MARIBOR
13.00 izredna seja kolegija županov Spodnjega Podravja, na kateri se bodo med drugim dogovorili o sofinanciranju 
projekta celovite obnove vodovodnega sistema Spodnje Podravje ter obravnavali informacijo o potrjevanju elaborata o 
oblikovanju cen storitev obveznih gospodarskih javnih služb varstva okolja oskrbe s pitno vodo;  Ptuj, velika sejna MO
soba, Mestni trg 1, PTUJ
13.15 slovesnost ob začetku proizvodnje v tovarni Magna Steyr v občini Hoče-Slivnica, ki se je bodo udeležili premier 
Marjan Šarec, minister za gospodarski razvoj in tehnologijo Zdravko Počivalšek, zunanji minister Miro Cerar, predsednik 
družbe Magna Europe in Magna Steyr Günther Apfalter ter direktor lakirnice Maribor-Hoče David Adam; ob 13.45 izjave 
za medije (sprejem predsednika vlade v Magni bo ob 12. uri, tudi fototermin, sledijo vodeni ogledi tovarne, ob 12.40 bo 
fototermin in kratke izjave v proizvodnji); Magna Steyr Maribor-Hoče, Cesta Janeza Puha 1 (nekdanja Letališka cesta), 
Orehova vas,  HOČE (STA/FOTO/AVDIO)
17.00 javna dražba nepremičnin v lasti Občine Izola; sejna soba občinskega sveta, Kristanov trg 1, IZOLA

 - Statistični urad  bo objavil majske podatke o zunanji trgovini in o vrednosti industrijske proizvodnje.LJUBLJANA RS
 - Na okrožnem sodišču nadaljevanje sojenja v zadevi Hypo - Antonu Romihu, Božidarju Španu, Andreju LJUBLJANA

Potočniku in Andreju Oblaku (ob 8.15).O
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DRUŽBA
10.30 predsednik republike Borut Pahor bo vročil državna odlikovanja srebrni red za zasluge Društvu matematikov, fizikov
in astronomov Slovenije, red za zasluge Ivanu Sivcu za avtorski opus, ki neguje narodno zavest ter medalje za zasluge 
Mirku Cudermanu za zasluge za ustanovitev Slovenskega zborovskega arhiva in za donacijo izjemno obsežne zbirke 
notnega in avdiovizualnega gradiva, Dragutinu Križaniću za dolgoletno delovanje na področju glasbenega šolstva v 
Brežicah ter za obuditev in razširjanje tamburaštva in Janezu Puciharju za dobrodelnost in dolgoletno humanitarno 
delovanje v okviru rotarijskega gibanja (zbor za predstavnike medijev ob 10.15 pri vhodu garaže na Gregorčičevi 20); 
predsedniška palača, velika dvorana, Erjavčeva 17,  LJUBLJANA (FOTO)
10.30 fototermin ob nagovoru ministra za obrambo Karla Erjavca na konferenci direktorjev Natovih centrov odličnosti, ki jo
gosti Center odličnosti za gorsko bojevanje iz Poljč; ob 11. uri bo podpis notifikacijskega pisma o pridružitvi Slovenije 
Evropskemu centru odličnosti za preprečevanje hibridnih groženj, ki ga bosta podpisala minister Erjavec in direktor 
evropskega centra Matti Saarelainen; Rikli Balance Hotel, Cankarjeva cesta 4,  BLED (STA/AVDIO)
11.30 predsednik republike Borut Pahor bo sprejel predstavnike nevladnih organizacij (fototermin); predsedniška palača, 
dvorana Jože Pučnik, Erjavčeva 17, LJUBLJANA
12.00 srečanje novinarjev s predstavniki Pivovarne Laško in partnerji pred začetkom festivala Pivo in cvetje, na katerem 
bodo spregovorili o odgovornem pitju alkohola ter podpisali zavezo 0,0, v kateri je eden ključnih stebrov zmerno, 
odgovorno pitje; Pivovarna Laško, Trubarjeva cesta 28, LAŠKO

 - Na okrožnem sodišču nadaljevanje sojenja Ivici Kalšek zaradi obtožb za umor matere v Ošelju nad MARIBOR
Slovensko Bistrico (ob 10.30).
KULTURA
13.00 novinarska konferenca o prihajajočih dogodkih Ljubljana festivala; Križanke, Pergola, Trg francoske revolucije 1, 

 LJUBLJANA (STA)
18.00 odprtje razstave japonskega umetnika Toruja Hamade z naslovom Stratifikacije/Stratifications; Galerija Magistrat, 
Mestni trg 1, PTUJ
19.00 odprtje razstave Natalije Juhart z naslovom Druga perspektiva; galerija Media Nox, Židovski trg, MARIBOR
21.00 s koncertom Rudija Bučarja začetek festivala Poletje z biseri (do 23. 8.); lapidarij Pokrajinskega muzeja Koper, 
KOPER
telefon (sprejemanje servisa): 01/ 24 10 152
telefaks: 01/ 43 42 970
e-mail: desk@sta.si
mnenje/pripombe o servisu  e-mail: pripomba@sta.siSTA:
DEŽURNI:
notranjepolitično uredništvo:
dopoldne Alenka Potočnik, popoldne Tatjana Žnidaršič
tel. št.: 01/ 24 10 130, e-mail: notranja@sta.si
gospodarsko uredništvo:
dopoldne Barbara Dovč, popoldne Matej Luzar
tel. št.: 01/ 24 10 140, e-mail: gospodarstvo@sta.si
zunanjepolitično uredništvo:
dopoldne Maja Lazar Jančič, popoldne Vesna Rakovec Bernard
tel. št.: 01/ 24 10 110, e-mail: zunanja@sta.si
kulturno uredništvo: Alenka Vesenjak
tel. št.: 01/ 24 10 148, e-mail: kultura@sta.si
večerni dežurni urednik (od 17. do 23. ure): Aljoša Rehar
spremljate nas lahko tudi na:
Facebook: https://www.facebook.com/STA.Novice
Twitter: https://twitter.com/STA_novice
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(INICIATIVA) Stanovalci
Marčičeve proti degradaciji
ulice

Civilna iniciativa nasprotuje novogradnjam, ki ne upoštevajo arhitekturne in urbanistične celovitosti.
SAŠO BIZJAK

Helena Ponudič

 ODPRI GALERIJO
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10.07.2019, 01.00      

Stanovalci Marčičeve ulice pod Kalvarijo so oblikovali civilno
iniciativo za ohranitev urbanistične urejenosti in arhitekturne
celovitosti ulice. Povod je načrt za gradnjo novega
večstanovanjskega objekta, ki pa ga investitor snuje po vseh
predpisih.

Pod Kalvarijo na zahodni strani Mestnega parka leži nekoliko skrita, manj znana
Marčičeva ulica. Da se dogaja urbanistična in arhitekturna degradacija ulice, opozarjajo
nekateri stanovalci, ki so oblikovali civilno iniciativo za ohranitev urbanistične
urejenosti in arhitekturne celovitosti ulice. Po besedah članov civilne iniciative, katere
pobudnica je Emica Antončič, v Marčičevi zadnje leto potekajo prenove in nadomestne
gradnje vil in hiš, pri katerih pa niso upoštevani arhitekturna dediščina in gabariti
vrstnih hiš.

"Za povrh je v ulici načrtovana še nova gradnja večstanovanjskega objekta na
nekdanjem travnatem športnem igrišču, česar ulica, glede na prometno ureditev, ki ni
bila predvidena za obsežnejši promet, in na geološko nevarnem nestabilnem hribu,
prepredenem z meteornimi vodami, sploh ne prenese," opozarja 23 članov civilne
iniciative.

 Mariborska Dolina faraonov

Marčičeva ulica ima v spodnjem delu meščanske vile, zgrajene v času Kraljevine
Jugoslavije, štiri od njih so spomeniško zaščitene, med njimi znamenita Hutterjeva vila,
ki jo je zgradil tovarnar Josip Hutter, ustanovitelj in solastnik nekoč uspešne tekstilne
tovarne Hutter in drug. V zgornjem delu pa je naselje vrstnih hiš iz 60. let 20. stoletja.
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Naselje je bilo v tistem času eno redkih arhitekturno in urbanistično celovito
načrtovanih naselij individualnih stanovanjskih hiš, poudarja Emica Antončič.
Individualne stanovanjske hiše in meščanske vile v spodnjem delu so celovite in
estetske, večinoma delo arhitektov Jožeta Krajnčiča in Marjana Škrbinca.

Hutterjeva vila je spomeniško zaščitena, a jo je že vidno načel čas. Danes so v njej prostori Policijske
uprave Maribor. SAŠO BIZJAK

 Vsi investitorji so morali vrstne hiše zgraditi po teh načrtih, zato se je naselja tudi
prijelo ime Dolina faraonov, razlaga Antončičeva. To naselje je nadaljevalo tudi
tradicijo delavskih naselij v Mariboru, kot so Železničarska - najstarejše delavsko
naselje v Sloveniji -, Vurnikova in Hutterjeva kolonija.
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Kompromis ali tožbe

Strani bodo morale doseči razumen kompromis med interesi kapitala in investitorjev na eni

strani ter odgovornim odnosom do urbanega okolja in obstoječih zgradb na drugi, meni

pobudnica civilne iniciative Emica Antončič. "Investitorji bodo morali prisluhniti

argumentom sosedov kot strank v postopku, sicer bo zelo verjetno prišlo do tožb za

odškodnine," napoveduje Antončičeva.

Parcela ima status gradbenega zemljišča

Povod za oblikovanje civilne iniciative so načrti za gradnjo večstanovanjskega objekta.
Investitor, podjetje Avtocenter Lenart, ki ga vodita Samo Kurnik in Jožef Kurnik, je
območje nekdanjega travnatega športnega igrišča, ki je nekoč sodilo pod sedanji Krizni
center za mlade, kupil pred štirimi leti. Status gradbenega zemljišča je parcela pridobila
že leta 1970. Avtocenter Lenart na tem zemljišču namerava zgraditi dva dvonadstropna
stanovanjska objekta, skupno z osmimi stanovanji, pritličjem in vkopanim parkiriščem
z 18 parkirnimi mesti. S tem se ne strinja civilna iniciativa, saj "v ulici ni ustreznih
pločnikov in prometne signalizacije in bi takšno število avtomobilov utegnilo resno
ogroziti varnost otrok".
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Podjetje Avtocenter Lenart na tem zemljišču namerava zgraditi dva dvonadstropna stanovanjska objekta.
Parcela ima status gradbenega zemljišča. SAŠO BIZJAK

Neuradno smo izvedeli, da naj bi investitor ob večstanovanjskem objektu načrtoval tudi
otroško igrišče, toda v podjetju načrtov in pripomb stanovalcev niso želeli komentirati.
So pa na upravni enoti šele v postopku izdaje predodločbe in gradbenega dovoljenja še
niso pridobili.

"Naša kolonija se še da rešiti"

Civilna iniciativa opozarja tudi, da nekatere prenove in nadomestne gradnje vrstnih hiš
ne upoštevajo arhitekturne celovitosti naselja. Po njihovem mnenju je to problem
mariborske občine, ki je že dovolila urbanistično in arhitekturno degradacijo starejših
naselij, kot so že omenjena Železničarska, Vurnikova in Hutterjeva kolonija. "Mestna
občina Maribor je že dovolila tovrstno degradacijo starejših naselij. Ostale kolonije so
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že načete, naša se da še rešiti," so prepričani člani civilne iniciative, ki menijo, da je
glavni problem v prostorskoureditvenih načrtih MOM, ki celovitega naselja vrstnih hiš
ne varujejo pred večstanovanjskimi novogradnjami in neustreznimi prenovami.

"Mestna občina Maribor je že dovolila tovrstno degradacijo
starejših naselij"

 Zato iniciativa z dopisom občini poziva k hitremu postopku sprejetja sprememb v
občinskem prostorskem načrtu (OPN). Poudarjajo tudi, da bi novi odlok o varovanju
kulturne dediščine na območju MOM, ki ga je pred dvema letoma pripravil in občini
posredoval Zavod za varstvo kulturne dediščine Slovenije, Marčičevo in druga naselja
zavaroval, vendar "gre za akt, ki še ni sprejet in še nima pravne veljave. Če in ko bo
sprejet, bo za Marčičevo ulico že prepozno."

Investitor spoštuje zakonska določila

In kako očitke in pobudo komentirajo na mariborski občini? "Pozdravljamo
angažiranost občanov, ki jim je mar za izgled in urejenost mesta. Podžupan za področje
arhitekture in prostora Gregor Reichenberg je predstavnike civilne iniciative že sprejel
na sestanku," so sporočili z občine, a dodali, da OPN ni mogoče sprejeti nemudoma in
po hitrem postopku. Obenem se strinjajo, da tovrstna določila, ki bi ščitila urbanistično
kakovostna območja, vsekakor potrebujemo.
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Marčičeva ulica SAŠO BIZJAK

"Del območja ob Marčičevi je že zavarovan kot posebno območje, medtem ko na
praznih gradbenih parcelah tovrstne zaščite ni. Celotno območje je tudi opredeljeno kot
območje različnih stanovanjskih objektov, kjer je dopustno graditi tudi večstanovanjske
vila bloke do etažnosti P+2 (pritličje in dve nadstropji, op. p.). Slednja določila in
zakonske omejitve AC Lenart spoštuje, zato mora MOM tovrstnim projektom, dokler
ne bo pravno določilo drugačno, pritrditi s pozitivnim mnenjem."

 Na občini so potrdili, da je bila strokovna podlaga za novi odlok o varstvu kulturne
dediščine resda predana v obravnavo že pred dvema letoma, vendar predstavlja
"obsežno materijo, ki je tudi na pristojnem zavodu, Zavodu za varstvo kulturne
dediščine Slovenije, nastajala več let in jo je treba podrobno proučiti, saj bo
predstavljala pravno podlago odločanja za daljše časovno obdobje".
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Gradbeniki brez podpore IZS
Z absolutno večino so člani Inženirske zbornice Slovenije (IZS) na današnji
izredni skupščini za »nezakonita, neizvršljiva in nična« razglasili sklepa
sekcije gradbenikov, ki se je junija odločila za izstop iz stanovske
organizacije in je v ta namen imenovala tudi komisijo, ki bo postopke
izstopa vodila.

PREVIOUSNEXT

GRADBENIKI

mk
9. julij 2019

 9. julij 2019 21:15

Požar uničil stroje
22 min

Gradbeniki brez podpore
IZS

37 min

Amsterdam: Letali sta se
“zataknili” s krilom in
repom

52 min

O preiskovalni komisiji
vendarle že v petek

1 ura

Plenkovićeva vlada
preživela pretres z aferami
ministra

1 ura

Putin “snedel“ žaljivke
1 ura

Nagrada novo mesto: Prek
geografskih, časovnih in
osebnih meja

1 ura

Vse objave

NAJNOVEJŠE

Ta dva sklepa po prepričanju skupščine
zbornice »nimata pravne podlage v nobenem
predpisu niti aktu IZS in sta za IZS kot tudi vse
njegove organe nezavezujoča in nimata
nikakršnih pravnih niti ekonomskih posledic za
IZS«. IZS zato ne bo nosila nobenih stroškov,
povezanih z aktivnostmi razdružitve matične
sekcije gradbenikov z IZS. Gradbeni inženir in
član komisije za izvedbo izstopa gradbenikov
iz zbornice Samo Peter Medved je po seji
povedal, da bo njihova komisija ne glede na
današnji sklep drugih sekcij po poletnih
dopustih začela delati, proti sklepu skupščine
pa bo matična sekcija gradbenikov verjetno
sprožila tudi upravni spor. Sklep je namreč po
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oceni gradbenikov nezakonit. »Vsekakor si
bomo prizadevali, da se spremeni gradbena
zakonodaja,« je dodal Medved.
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Luka Pajek in Tilen Urbančič sta pomagala ustvarjati letošnjo zgodbo poletne šole na fakulteti za

gradbeništvo in geodezijo v Ljubljani.

BILI SMO V POLETNI ŠOLI NA FAKULTETI ZA

GRADBENIŠTVO IN GEODEZIJO V UUBUANI

Gradimo hiške
z inženirsko žilico
Otroci so ugotovili, kako sprojektirati hišo, jo umestiti

v prostor, kakšne materiale je možno uporabiti in daje

mogoče hišo celo natisniti s 3D-tiskalnikom
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Katja Petrovec

Foto: Sanil Safič

Ali veste, kako zakoličiti hišo?

Kako jo umestiti v prostor, katere

materiale izbrati? Zakaj je opeka
boljša kot les in kdaj je les boljši
od opeke? Kako zgradimo hišo in

katere napake najpogosteje dela-

mo pri tem? Enaindvajset osnov-

no- in srednješolcev se je ves pre-
tekli teden ukvarjalo prav s tem,

gradili so namreč hiško, s tem pa
spoznavali delo inženirja - grad-
benika, geodeta in vodarja. Že če-

trto leto je potekala na fakulteti

za gradbeništvo in geodezijo v

Ljubljani poletna šola, ki jo fakul-

teta pripravlja v sodelovanju z

Zvezo za tehnično kulturo Slove-

nije.
Da so tovrstne poletne šole, ki jih
v zadnjih letih vse pogosteje orga-
nizirajo naravoslovne fakultete,
zelo pomembne za predstavitev
naravoslovja in inženirskih pokli-
cev mlajšim generacijam, ni no-
benega dvoma več. Kot pove Ti-

len Urbančič, asistent na fakulte-

ti za gradbeništvo in geodezijo ter

vodja poletne šole, tako mladi
vsaj vedo, kaj počnejo. »Pri pri-
pravi programa vedno gledamo,
da ga smiselno sestavimo, da ima

sklenjeno zgodbo in so udeležen-
ci čim aktivneje vključeni v pro-

gram,« pravi Urbančič.

Gradnja hiše -
zapleten projekt

Letošnja tema poletne šole je bila
gra<jnj a hiše, kar se ne sliši prav
nič preprosto, a kot reče sogovor-
nik, v poletnih šolah vedno sku-

šajo še tako zapleteno stvar pred-
staviti kot najenostavnejšo. »Gra-

dnja hiše je lahko zelo zapleten
projekt, a smo ga zastavili enos-

tavno, pripravili smo torej pre-

gled postopkov, ki so povezani s
tem. Otroci so spoznavali, kako

sprojektirati hišo, jo umestiti v

prostor, kakšne materiale lahko

uporabijo pri gradnji hiše, vse od

nosilnih konstrukcij in izolativ-

nih materialov do tega, da lahko
dele hiše ali celo hišo natisnemo s

3D-tiskalnikom. Seveda je to še
vedno daleč 6d tega, da bi lahko

sami kaj konkretnega zgradili,

dobijo pa občutek, kako nastane

hiša,« razloži Tilen Urbančič.

Največ napak pri gradnji hiše se

na splošno naredi na samem za-
četku, ko gre za načrtovanje in

projektiranje, takrat je sicer te na-

pake tudi najlažje in najceneje

popraviti, doda še en nepogrešlji-
vi člen poletne šole in asistent na

fakulteti Luka Pajek. Poletno šo-

lo so prav zato zastavili tako, da

so prvi dan začeli s tovrstnim raz-

mislekom o postopku gradnje hi-

še, šele nato je sledilo spoznava-

nje materialov in realizacija.
»Spoznavali smo prave materiale

in prave načine gradnje, le razla-

ga je bila preprosta in razumljiva
otrokom in njihovi ravni znanja,«
razloži Urbančič.

Udeleženci so spoznali več kot 30
različnih materialov, ki jih lahko

uporabimo pri gradnji hiše, njiho-
ve prednosti in slabosti, zakaj so

uporabni pri gradnji in kako jih

pravilno vgraditi. Ko so pozneje
tudi sami gradili modele hišk, se-

veda niso uporabili teh materia-

lov, pač pa kremenit, ki je dober

približek opečnatih zidakov, les
in različna vezivna sredstva.

»V Sloveniji je najpogostejša tra-

dicionalna opečnata gradnja z le-

senim ostrešjem, zato so udele-

ženci poletne šole spoznavali ta
tradicionalni način gradnje. Ker

pa sta trenutno modemi in popu-

larni tudi lesena skeletna gradnja
in lesena masivna gradnja, so gra-
dili modele hišk tudi iz lesenih

plošč in letvic,« dodaja Luka Pa-

jek in nakaže, da se v zadnjih le-

tih resda povečuje lesena gradnja,

a opečnata še naprej ostaja moč-

no prisotna. »Vsaj v osrednjem in

vzhodnem delu Slovenije ter na

Primorskem so poletja vsako leto

bolj vroča, zato je veliko primer-
nejša masivna gradnja, ki ima

večjo toplotno kapaciteto in lažje
uravnava velike temperaturne
nihaje « Pa ljudje pri gradnji da-

nes še upoštevajo naravne pogoje
in relief? Pajek odvrne, da je ved-

no manj bioklimatskega načrto-

vanja hiš, kar pomeni, da pri na-

črtovanju in gradnji upoštevamo
lokalne pogoje - kakšno je tam
podnebje in kakšni materiali so

na voljo. »Bojim se, da ljudje pre-
večkrat pozabljajo na kulturno

dediščino in stavbarsko izročilo.

Vsako hišo je treba obravnavati

izvzeto, najprej pa vzeti v ozir ta-
ko podnebje kot naravne danosti

na neki lokaciji. Najslabše je ko-

pirati druge, drugo okolje,« pravi.

Inženirsko razmišljanje
Če kdo ni kopiral, potem niso ko-

pirali drug od drugega otroci, ki

so bili pri gradnji modelskih hišk

zelo inovativni v razmišljanju. A

po dveh dneh dela na terenu so se
tudi oni tretji dan odpravili v učil-

nico pred računalnik, kjer so v ra-
čunalniškem programu izrisali

3D-model hiše. »Danes rišemo

hiše v programu SketchUp,« ra-
zloži 15-letni Matej Burnik s Po-

ljan, ki je končal deveti razred os-

novne šole in bo šolanje nadalje-

val na srednji gradbeni šoli. »Že

prej sem poskusil delati v tem

programu, a mi ni šlo najbolje,

zdaj pa so me ga učitelji naučili

uporabljati in seveda mi je vse
lažje. Še vedno je treba veliko tip-
kati. V teh dneh mi je bilo najbolj
všeč delo z geodetskim inštru-

mentom in zakoličba hiše, čeprav
me tako ali tako zanima vse, kar

je povezano z gradbeništvom in

geodezijo,« je dejal Matej Bur-
nik.

»Otroci so se zelo potrudili pri iz-

delavi maket, neka deklica si je
prinesla celo fascikel projekta

svoje domače hiše in je maketo

delala po tistem načrtu. Nekaj
udeležencev pa je obvladalo ra-

čunalniški program, kar pomeni,
da že sami raziskujejo to področ-
je,« je opazil Tilen Urbančič.

Da zanimanje za poklice, poveza-

ne z gradbeništvom, narašča, po-
ve tudi dejstvo, da so letos pred-
časno zaprli prijave v poletno šo-

lo. Dekleta, ki niso nad gradbe-
ništvom nič manj navdušena kot

fantje, so predstavljala četrtino

vseh udeležencev. Kot opažata
Tilen Urbančič in Luka Pajek,
obišče poletno šolo vse več takih,
ki jih gradbeništvo resnično zani-

ma.

»Naša želja je bila predvsem to,O
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da udeležencem prek iger in de-

lavnic v vsakdan vpeljemo inže-

nirsko razmišljanje in reševanje

problemov, ki je še kako potreb-

no, ko se lotimo takega projekta,
kot je gradnja hiše,« še pove Tilen

Urbančič. ■
»Otroci so se zelo

potrudili pri izdelavi

maket, neka deklica

si je prinesla celo

fascikel projekta

svoje domače hiše

in je maketo delala

po tistem načrtu.

Nekaj udeležencev

pa je obvladalo

računalniški

program, kar

pomeni, da že sami

raziskujejo to

področje.«

Največ napak pri

gradnji hiše se na

splošno naredi na

samem začetku, ko

gre za načrtovanje

in projektiranje,

takrat je sicer te

napake tudi

najlažje in

najceneje popraviti,

doda še en

nepogrešljivi člen

poletne šole in

asistent na fakulteti

Luka Pajek.

Nekateri udeleženci so izdelovali hiške iz mini opek, narejenih iz
kremenita, ki so dobra imitacija opečnatih zidakov. Drugi pa so za
postavitev svojih modelskih hišic uporabili lesene letvice in
plošče. Večini je bilo ročno modeliranje najzabavnejši del poletne
šole.

Matej Burnik s Poljan, ki bo šolanje nadaljeval na srednji gradbeni
šoli, je izdeloval hiško iz lesenih letvic in plošč. »Zanima me vse,

povezano z gradbeništvom,« pravi.

HHk jfla

T* �

Ana Kozmus Trajkovska pred 3D-tiskalnikom s hiško, ki jo je pred
tem ustvarila v računalniškem programu SketchUp. »Mislila sem,

da bo delo na računalniku težje, a ni. Je pa smešno, ko se ti kaj

izbriše in je potem na primer streha brez enega dela,« pravi Ana, ki
rada spoznava nove stvari in pridobiva novo znanje.

Herman Laknerje bil na poletni šoli že lani in bilo mu je tako všeč,
da je prišel še letos. »Res je dobro tu, rad se učim o novih stvareh.
Definitivno pa je bilo najboljše, ko smo iz opek gradili hiše,« je
dejal 15*!etni Ljubljančan.O
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Otroci so se
>/"

prvi

�azi učili načrtovati gradnjo hiše in jo
umeščati

v prostor. V tej fari so 'seveda
nepogrešljivi geodetski inštrumenti, s pomočjo katerih zakoličimo hišo.
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Top službe: Eurostat išče direktorja
oddelka, službe še v Iskraemecu,
Akrapoviču, Uniorju in še 13 podjetjih
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Eurostat

Direktor za makroekonomsko statistiko

Foto: Shutterstock
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Evropski statistični urad Eurostat v Luksemburgu
išče direktorja, ki bo bedel nad makroekonomsko
statistiko in 120 zaposlenimi v petih oddelkih.
Letni proračun oddelka je 16 milijonov
evrov.Zahtevajo visokošolsko izobrazbo, dobro
poznavanje prioritet evropske komisije, vsaj 15
let delovnih izkušenj, od tega vsaj pet let na
vodilnem delovnem mestu, razumevanje razvoja
in uporabe evropskih statistik.

Prijave in več informacij na spletu do 5.
septembra.

Iskraemeco

Vodja sektorja kontrolinga

V Kranju Iskraemeco išče vodjo sektorja
kontrolinga. Pričakujejo visokošolsko izobrazbo
družboslovne smeri, vsaj pet let izkušenj na
podobnem delovnem mestu; prednost pred izbiro
bodo imeli kandidati z izkušnjami v proiz vodnem
okolju, poznavanje ERP-sistemov je prednost
(Infor, BAAN), aktivno znanje angleščine.

Prijave na naslov kariera@iskraemeco.com do
20. julija.

Gorenjska banka

Strokovni sodelavec za upravljanje tveganj
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Gorenjska banka v Kranju išče sodelavca za
upravljanje tveganj.Od kandidatov pričakujejo
visokošolsko izobrazbo ekonomske ali
matematične smeri, šest let delovnih izkušenj na
primerljivih delovnih mestih, poznavanje
programskega jezika SQL, aktivno znanje
angleščine.

Prijave prek naslova zaposlitev@gbkr.si do 18.
julija.

FINANCE, ZAVAROVALNIŠTVO

Big Bang

Finančni kontrolor

OPIS: Pričakujejo visokošolsko izobrazbo
ekonomske ali druge ustrezne smeri, vsaj tri leta
izkušenj na področju finančnega kontrolinga,
zaželeno s področja prodaje, zelo dobro
poznavanje MSRP in davčne zakonodaje.

KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: prek spleta do 19. julija

Deloitte

Svetovalec za vrednotenja in izdelave
finančnih modelov
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OPIS: Pričakujejo univerzitetno izobrazbo (ali v
postopku zaključevanja), relevantne izkušnje iz
finančnega svetovanja, revizije, finančnega
kontrolinga ali transakcijskih storitev so lahko
prednost, CFA, ACCA, ASA in podobni certifikati
ali začet postopek oziroma želja za pridobitev
takšnega certifikata so prednost.KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: prek spleta do 19. julija

Sava zavarovalnica

Specialist (aktuarstvo)

OPIS: Pričakujejo univerzitetno izobrazbo
ekonomske, naravoslovne, tehnične ali druge
ustrezne smeri, vsaj pet le delovnih izkušenj, od
tega vsaj dve na področju aktuarstva, znanje
angleščine ali nemščine.KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: prek spleta do 25. julija

PRAVO, PR

Zavod za pokojninsko in invalidsko
zavarovanje Slovenije

Višji pravni svetovalec

OPIS: Pričakujejo univerzitetno izobrazbo pravne
smeri, vsaj štiri leta delovnih izkušenj, opravljen
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pravniški državni izpit.

KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: kadri@zpiz.si do 11. julija

Holding v slovenski lasti

Vodja pravne službe

OPIS: Pričakujejo univerzitetno izobrazbo pravne
smeri, opravljen pravniški izpit, vsaj deset let
izkušenj na področju gospodarskega prava,
vodstvene izkušnje, aktivno znanje angleščine.

KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: prek spleta do 17. julija

Banka Slovenije

Svetovalec organizator v službi za odnose z
javnostmi

OPIS: Pričakujejo visokošolsko izobrazbo
oblikovalske ali druge ustrezne smeri, vsaj
sedem let izkušenj, odlično poznavanje ustreznih
programov za izdelavo podatkovnih vizualizacij
(programi  Adobe, programi za izdelavo
interaktivnih grafov).

KRAJ: Ljubljana
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PRIJAVE: prek spleta do 14. julija

TRŽENJE, PRODAJA

Agitavit

Regijski vodja prodaje

OPIS: Pričakujejo izobrazbo ekonomske ali
tehnične smeri, izkušnje iz razvoja poslovanja ali
vodenja B2B-prodaje na tujih trgih, vsaj tri leta
izkušenj na področju prodaje IT-rešitev ali IT-
produktov, aktivno znanje nemščine in
angleščine.

KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: prek spleta

Mitol

Vodja tehničnomarketinškega področja

OPIS: Pričakujejo visokošolsko izobrazbo s
področja kemije, ekonomije ali lesarstva, dve leti
delovnih izkušenj s področja trženja industrijskih
izdelkov, dela v razvoju, trženju, znanje
angleščine.

KRAJ: Sežana
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PRIJAVE: natasa.sever@mitol.si do 15. julija

United Group

Vodja kategorij (Category manager)

OPIS: Pričakujejo izobrazbo družboslovne ali
druge ustrezna smeri, vsaj triletne delovne
izkušnje iz nabave in prodaje, dobro poznavanje
procesov in trendov na področju spletne prodaje,
dobro poznavanje ključnih logističnih procesov.

KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: prek spleta do 16. julija

Aerosol

Strokovni sodelavec za tehnični marketing

OPIS: Pričakujejo univerzitetno izobrazbo
tehnične smeri, vsaj pet let delovnih izkušenj,
zaželeno v podjetjih z visokotehnološkimi
produkti ali instrumenti, izkušnje z zgoraj
navedenih področij trženja, sposobnost
kreativnega osnovnega grafičnega oblikovanja,
tekoče znanje angleščine.

KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: zaposlitev@aerosol.si do 23. julija
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INDUSTRIJA

Hella

Vodilni razvijalec sistemov

OPIS: Pričakujejo visokošolsko izobrazbo
elektrotehniške smeri, tri leta delovnih izkušenj
na področju razvoja elektronskih vezij, dobro
razumevanje elektronike in vgradne programske
opreme, aktivno znanje angleščine in nemščine.

KRAJ: Ljubljana

PRIJAVE: prek spleta do 31. julija

Akrapovič

Strokovni sodelavec v nabavi

OPIS: Pričakujejo najmanj višjo izobrazbo
ekonomske ali tehnične smeri, vsaj dve leti
izkušenj znotraj nabave v proizvodnem podjetju,
poznavanje tehnologij, postopkov obdelave in
kovinskih materialov je prednost, poznavanje
sistema SAP – napredni uporabnik na področju
modula MM je prednost.

KRAJ: Črnomelj, občasno Ivančna Gorica

PRIJAVE: razpis.nabava@akrapovic.com do 5.
avgusta
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Unior

Tehnolog konstrukter

OPIS: Pričakujejo univerzitetno izobrazbo strojne
smeri, poznavanje Acad, E-Plan, znanje
angleščine in nemščine.

KRAJ: Zreče

PRIJAVE: zaposlovanje@unior.com do 16.
avgusta

Impol

Inženir metalurških procesov

OPIS: Pričakujejo visokošolsko izobrazbo smeri
metalurgija oziroma inženirstvo materialov (lahko
tudi inženir strojništva z izkušnjami iz
metalurgije), zaželene so vsaj triletne delovne
izkušnje na podobnih delovnih mestih, znanje
angleščine.

KRAJ: Slovenska Bistrica

PRIJAVE: prek spleta do 22. julija

Več iz teme:  
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top službe > eurostat > Iskraemeco > BAAN > Gorenjska banka >

Big Bang > Deloitte > Sava >
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Gradbeniki
brez podpore IZS

Z absolutno večino so člani Inženirske
zbornice Slovenije (IZS) na včerajšnji
izredni skupščini za »nezakonita, neiz-
vršljiva in nična« razglasili sklepa sekci-
je gradbenikov, ki se je junija odločila

za izstop iz stanovske organizacije in je
v ta namen imenovala tudi komisijo, ki
bo postopke izstopa vodila. Ta dva skle-
pa po prepričanju skupščine zbornice

»nimata pravne podlage v nobenem

predpisu niti aktu IZS in sta za IZS kot
tudi vse njegove organe nezavezujoča
in nimata nikakršnih pravnih niti eko-
nomskih posledic za IZS«. IZS zato ne

bo nosita nobenih stroškov, povezanih
z aktivnostmi razdružitve matične sek-

cije gradbenikov z IZS. Gradbeni inženir

in član komisije za izvedbo izstopa
gradbenikov iz zbornice Samo Peter

Medved je po seji povedal, da bo njiho-
va komisija ne glede na včerajšnji sklep
drugih sekcij po poletnih dopustih za-

čela delati, proti sklepu skupščine pa

bo matična sekcija gradbenikov verjet-
no sprožila tudi upravni spor. Sklep je
namreč po oceni gradbenikov nezako-
nit. »Vsekakor si bomo prizadevali, da
se spremeni gradbena zakonodaja,« je

dodal Medved. x mk
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Površina: 96 cm2 1 / 1
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Delo tujcev – je zakonodaja prestroga?
Delavci kadre iščejo v tujini

Ker so kršitve na področju dela tujcev ene najpogostejših, je zakonodaja stroga, menijo
delodajalci. A zagovorniki tujih delavcev so nasprotnega mnenja.

Urška Valjavec, Radio
Slovenija

9. julij 2019 ob 14:43
Ljubljana - MMC RTV SLO, Radio
Slovenija

Gradbeništvo Foto: Pixabay

Zaradi vedno večjega pomanjkanja delovne sile delodajalci vedno pogosteje iščejo kadre v tujini.
Po podatkih statističnega urada tuja delovna sila predstavlja okoli 11 odstotkov delovno aktivnih
prebivalcev oziroma 96 tisoč delavcev.

Lani je Zavod za zaposlovanje izdal skoraj 39 tisoč delovnih dovoljenj. Večina tujih delavcev dela
v gradbeništvu, prometu in skladiščenju, predelovalnih dejavnostih ter v gostinstvu in turizmu.
Največ jih prihaja iz Bosne in Hercegovine – okoli 19.500. Iz Srbije jih je okoli 10 tisoč, sledi
Kosovo – 5.000 in Makedonija 2.000. Iz držav, ki niso s področja nekdanje Jugoslavije, so imeli
lani največ veljavnih delovnih dovoljenj državljani Rusije (682) in Ukrajine (488), sledijo državljani
Kitajske (313).
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Delo tujcev – je zakonodaja prestroga?

Zakomplicirano področje

Področje zaposlovanja je zakomplicirano. Nad njim bdi množica inšpekcij. Delodajalci se v kopici
možnosti predpisov in zapletene zakonodaje velikokrat ne znajdejo in včasih ne vedo, kakšno
pogodbo morajo skleniti s tujcem. Odvetnica Jasna Hojnik Kocjan: "Mi smo se ukvarjali s
primerom kitajske restavracije, kjer so nujno potrebovali kuharja. Ker se je enemu izmed tam
zaposlenih delavcev pogodba že iztekla, so jih inšpektorji oglobili. Ta globa je bila zelo visoka – a
so jo seveda poravnali takoj. Toda zaradi pravnomočne inšpekcijske odločbe niso smeli zaposliti
kuharja iz Kitajske, ki so ga nujno potrebovali. Težava je tudi, ker obstoječemu kuharju zaradi tako
imenovane zaznambe na Zavodu za zaposlovanje niso smeli podaljšati delovnega dovoljenja in
ostali so brez delovne sile."

Zakon o zaposlovanju, samozaposlovanju in delu tujcev v 42. členu določa kršitve, ki delodajalcu
onemogočijo zaposlovanje tujih državljanov. V osnovi gre za kršitve omenjenega zakona,
nekatere kršitve zakona o delovnih razmerjih in zakona o preprečevanju dela in zaposlovanja na
črno. Predstavnica delovne inšpekcije Branka Knafelc: "Če govorimo o področju, ki ga pokriva
delovna inšpekcija, gre za kršitve glede izplačila plače, regresa, delovnega časa, odrejanja
nadurnega dela, razporejanja delovnega časa, odpravnin, zaposlovanja zadoločen čas,
zagotavljanja agencijskih delavcev. Nad zaposlovanjem na črno bdi finančna uprava."

Lukić: Kazni niso prestroge

Če delodajalec krši zakonodajo, ga pristojne inšpekcijske službe oglobijo, delodajalca lahko
doleti tudi prepoved zaposlovanja tujih delavcev. Ta lahko traja eno, dve ali pet let. Čeprav plača
globo, prepoved zaposlovanja ostaja. Zagovornik delavcev migrantov Goran Lukić iz Delavske
svetovalnice meni, da kazni niso prestroge. Že ob zadnji spremembi zakonodaje v letu 2017 se je
v določenih delih zakonodaja razrahljala.

Govorimo o eni najbolj ranljivih skupin na trgu dela. Na žalost to veliko delodajalcev izkorišča in
imamo zelo veliko kršitev pri tej skupini delavcev. Ne moremo govoriti, da gre zanesorazmeren
ukrep. Delodajalce lahko vprašamo nazaj – zakaj pa ni v zakonu nobene prepovedi dela
tujcev, ko delodajalec krši zakonodajo s področja varnosti in zdravja pri delu? Imamo namreč
veliko področij – gradbeništvo, storitveni sektor, turizem in gostinstvo – kjer so kršitve s
področja varnosti in zdravja pri delu pogoste.

Namen zakonodaje: zaščititi delavca

Odvetnica Hojnik Kocjan meni, da namen zakonodajalca ni bil v tem, da bi preprečevali
gospodarsko dejavnost, ampak da bi zaščitili delavca. A delavca je mogoče zaščititi tudi tako, da
po tem, ko inšpektorji ugotovijo nepravilnosti, bolj podrobno opazujejo pravno osebo in na
primer pridejo vnovič v pregled. Če se kršitev ugotovi znova, potem bi bilo morda prav, da se
sprejmejo bolj hudi ukrepi.

Sicer pa mislim, da prvi pregled pri delodajalcu ne sme iti v smeri, da delodajalsko družbo zelo
oviramo pri gospodarski dejavnosti. Je pa zakonodaja zagotovo primerna za tiste delodajalce, ki
redno kršijo pravice delavcev. Zanje je pravilno, da čeprav so dobili globo in so jo plačali, da jih
zadene trenutna sankcija v zakonu.

Medtem pa Lukič pravi, da ne bi pristali v nobeno smer rahljanja. Vsa določila so z nekim
namenom. Zakonodaja je takšna zaradi vedno večjega števila slabih praks. In delodajalci sami so
tisti, ki so ustvarili to določilo.
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Gradbeniki brez podpore IZS
Z absolutno večino so člani Inženirske zbornice Slovenije (IZS) na današnji
izredni skupščini za »nezakonita, neizvršljiva in nična« razglasili sklepa
sekcije gradbenikov, ki se je junija odločila za izstop iz stanovske
organizacije in je v ta namen imenovala tudi komisijo, ki bo postopke
izstopa vodila.

PREVIOUSNEXT

GRADBENIKI

mk
9. julij 2019

 9. julij 2019 21:15

Razstava o netopirjih
1 min

Izbrali rešitev za sosesko
Zvezna ulica

16 min

Lepo je biti muzikant
31 min

Prenova Vile Zlatica Demi
plus

46 min

Požar uničil stroje
1 ura

Gradbeniki brez podpore
IZS

1 ura

Amsterdam: Letali sta se
“zataknili” s krilom in
repom

1 ura

Vse objave

NAJNOVEJŠE

Ta dva sklepa po prepričanju skupščine
zbornice »nimata pravne podlage v nobenem
predpisu niti aktu IZS in sta za IZS kot tudi vse
njegove organe nezavezujoča in nimata
nikakršnih pravnih niti ekonomskih posledic za
IZS«. IZS zato ne bo nosila nobenih stroškov,
povezanih z aktivnostmi razdružitve matične
sekcije gradbenikov z IZS. Gradbeni inženir in
član komisije za izvedbo izstopa gradbenikov
iz zbornice Samo Peter Medved je po seji
povedal, da bo njihova komisija ne glede na
današnji sklep drugih sekcij po poletnih
dopustih začela delati, proti sklepu skupščine

Pozdravljeni, Matjaž
Dnevnik.si
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pa bo matična sekcija gradbenikov verjetno
sprožila tudi upravni spor. Sklep je namreč po
oceni gradbenikov nezakonit. »Vsekakor si
bomo prizadevali, da se spremeni gradbena
zakonodaja,« je dodal Medved.
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Zakoni, pomembni za obrt in malo podjetništvo

f. V javni razpravi:

■> Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

dohodnini (do i. 8. 2019)

� Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

davku od dohodkov pravnih oseb (do 1. 8. 2019)

-> Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona
o davku od dobička od odsvojitve izvedenih finančnih

instrumentov (do 1. 8. 2019)

2. Končane javne razprave:

-> Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

gospodarskih družbah

� Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

pravnem varstvu javnega naročanja
■> Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o

industrijski lastnini

� Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o

preprečevanju omejevanja konkurence

Predlog Zakona o znanstvenoraziskovalni in inovacijski
dejavnosti

� Predlog Uredbe o spremembah in dopolnitvah Uredbe o

zelenem javnem naročanju
� Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona

o kmetijstvu

-> Osnutek Uredbe o embalaži in odpadni embalaži

� Predlog zakona o varstvu okolja

-* Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah
Gradbenega zakona

� Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

urejanju prostora

3. V pripravi na ministrstvih:

Predlog sprememb in dopolnitev Zakona o

pokojninskem in invalidskem zavarovanju - pogajalska
skupina

-> Predlog sprememb in dopolnitev Zakona o urejanju trga
dela - pogajalska skupina

Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah zakona

o evidencah na področju dela in socialne varnosti -
pogajalska skupina

-> Predlog Zakona o varstvu osebnih podatkov

Predlog Pravilnika o poklicnih boleznih

Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

integriteti in preprečevanju korupcije

-> Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

zaposlovanju, samozaposlovanju in delu tujcev

-* Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona
o tujcih

4. Obravnava v državnem zboru

-> Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

poklicnem in strokovnem izobraževanju

-> Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

gimnazijah

� Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o

organizaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja
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Razvojna funkcija velikih infrastrukturnih projektov kot

zavržena priložnost
Stanko Štrajn

Nov ciklus infrastrukturnih projektov predvidoma težak 13 milijard evrov do
leta 2030, je nedvomno priložnost za ponoven razvoj slovenskega gradbeništva,
rast slovenskega BDP in s tem rast kvalitete življenja slovenskih državljanov.
Vprašanje pa je, ali bo Slovenija to priložnost znala in zmogla izkoristiti, ali pa jo
bo zavrgla in bo to priložnost radodarno podarila tujim gradbenim izvajalcem,
ki si prizadevajo v postopkih javnega naročanja pridobiti svoj kos pogače.

Po osamosvojitvi Slovenije, je bilo slovensko gospodarstvo zaradi izgube
jugoslovanskega trga in velikih sprememb na prehodu iz samoupravnega
gospodarstva v tržno kapitalistično vodenje načina zagotavljanja materialnega
temelja življenja državljanov soočeno s hudimi težavami, kako v novih pogojih
tržne konkurence zagotoviti materialne pogoje gospodarskega in družbenega
razvoja. Kriza je zlasti prizadela gradbeništvo, ki je izgubilo velika državna
naročila in zlasti možnost velikih gradenj v neuvrščenih državah Iraku,
Jordaniji, Libiji, Alžiriji.

Tedanja Državni zbor in Vlada sta v za Slovenijo nemara najtežjih časih sprejela
nacionalni program gradnje avtocest in nacionalni program razvoja železnic,
tako da se je odprla možnost izkoristiti razvojno funkcijo velikih
infrastrukturnih projektov v korist krepitve slovenskega gospodarstva in v
korist vseh slovenskih državljanov. Z gradnjo slovenskih avtocest je Slovenija
zagotovila možnost pridobivanja velikih naročil slovenskim gradbenim
družbam (SCT, Primorje, Vegrad, Kraški zidar, Cestna podjetja, Pomgrad), ki so
zgradila pretežni del avtocestnega križa, ki ga sedaj vsi uporabljamo. Tuja
gradbena podjetja so pridobila zgolj gradnjo viadukta Lijak, ki ga je zgradil
Italstrade, odseka Arja Vas – Vransko, ki sta ga zgradila Calisto Pontelo in
Tirena skavi ter predor Trojane, ki ga je zgradil Impresa Graseto. Vse ostalo je
zgradila slovenska gradbena operativa po konkurenčnih cenah, ki so bile nižje
od ponudbenih cen tuje (Italijanske in avstrijske) konkurence.

Zato so bile slovenske avtoceste zgrajene po cenah na kilometer, ki so med
najnižje doseženimi cenami gradenj avtocest v Evropi, slovenski BDP pa je v
obdobju od 1993 do 2008 v evropskem merilu nadpovprečno naraščal. V tem
obdobju je slovenska gradbena operativa razvila konkurenčno sposobnost ne le
pridobivanja domačih naročil, temveč tudi pridobivanja naročil v tujini, kot na
primer gradnje obvoznice Sarajevo ali most čez Savo v Beogradu. Vidimo, da je
v času od leta 1993 do 2008 Slovenija znala izkoristiti priložnost velikih
infrastrukturnih investicij za svoj razvoj. Znala je usposobiti in razviti domače
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gradbeništvo, znala je oddati naročila domačim ponudnikom in zadržala je
makroekonomske učinke izvajanja investicij v Sloveniji in jih ni podarila tujim
ponudnikom.

Začetni koraki pri zagonu gradnje druge cevi karavanškega predora in drugega
tira Divača – Koper kot uvod v velike infrastrukturne projekte do leta 2030
nazorno razkrivajo, da trenutno v zakonodajni in izvršni oblasti v Sloveniji ni
volje ponovno izkoristiti razvojne funkcije velikih infrastrukturnih projektov v
korist slovenskega gospodarstva in slovenskih državljanov. Očitno nebogljena
investitorja (DARS in 2TDK) po diktatu notranjega inženirja DRI ob podpori
infrastrukturnega ministrstva, Vlade in Državnega zbora nameravata oddati
javna naročila tujim ponudnikom. To dejstvo je razvidno iz razpisnih pogojev,
ki so pripravljeni tako, da domači ponudniki ne morejo samostojno konkurirati,
temveč lahko nastopajo le kot podrejeni partnerji ali podizvajalci tujim
ponudnikom. Zato smo priča hudim zadregam, ko bi ob upoštevanju razpisnih
pogojev DARS moral oddati naročilo druge cevi karavanškega predora
turškemu ponudniku ali ko 2TDK ob asistenci Kolektorja CGP odda delo
dejansko Evroasfaltu iz Bosne.

Šele sedaj se razvnema razprava o zavrženi priložnosti in šele sedaj se v
strokovni javnosti začenja iskati odgovore na vprašanje, kaj je pri nas narobe, da
mirno zavržemo razvojno priložnost in radodarno dajemo naročila velikih
infrastrukturnih investicij tujim ponudnikom. Ni mogoče razumeti zakaj Vlada,
Ministrstvo za infrastrukturo in državni kvazi koncesionarji (2TDK in DARS)
dosledno zavračajo dobre in preizkušene prakse gradnje slovenskih avtocest in
zakaj ne poskrbijo za ponovno usposobitev slovenskega gradbeništva preko
oddaje velikih naročil, kar je pogoj za razvoj domačih gradbenih izvajalcev.

 Oglejmo si podrobneje problema »referenc« in »dumpinških cen«, ki naj bi bila
ključna ovira za oddajo naročil domačim ponudnikom in premislimo, kako bi
bilo kljub vsemu možno zagotoviti razdelitev učinkov velikih infrastrukturnih
projektov v korist Slovenije in njenega gospodarstva in vseh državljanov.

Tuji dumping

V javnosti prevladuje prepričanje, da tuji ponudniki ponujajo na slovenskih
javnih razpisih dumpinške cene s katerimi izločajo slovenske ponudnike, ki ne
morejo ponuditi cen, s katerimi ne bi pokrili stroškov izpolnitve pogodbenih
obveznosti po sklenjenih gradbenih pogodbah. To prepričanje bi terjalo
podrobno ekonomsko analizo in primerjavo cen v podobnih projektih, kot jih
razpisujemo v naših javnih naročilih. Če upoštevamo, da je po definiciji
dumpinška cena tista cena, ki je nižja od cene za enaka dela, ki jo ponuja tuj
ponudnik na svojem domačem trgu, ker ima zagotovljene na primer izvozne
subvencije ali druge olajšave s strani njegove domače države, lahko ocenimo, da
tuji ponudniki na slovenskih razpisih ne nastopajo z dumpinškimi cenami.
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Pred leti sem sodeloval pri podrobnem preverjanju ponudbenih cen italijanskih
ponudnikov za gradnjo avtocest in ugotovili smo, da Italija ni subvencionirala
svojih gradbenih podjetij, pač pa so italijanska podjetja bila sposobna za
nekatere sklope del ponuditi zelo nizke cene, ker so razpolagala z drugačno,
gospodarnejšo tehnologijo, ali so bila zelo racionalno organizirana in so
podrobno obvladovala gradbene kalkulacije posameznih del. Zato teh cenovno
ugodnih ponudb ni bilo mogoče izločiti kot ponudbe z nerazumno nizkimi
cenami, pač pa so bile te ponudbe nesprejemljive zaradi neustreznih garancij,
nesprejemljivih rokov, neupoštevanja slovenskih predpisov, napačne kalkulacije
ponudbenih popustov in kar je temu podobnih vsebinskih razlogov.

Ne predstavljam si, da bi Turčija subvencionirala svoja gradbena podjetja in da
bi turški ponudniki na slovenskih razpisih ponujali nižje cene, kot jih ponujajo
na turškem trgu. Slovenski trg je premajhen, da bi veliki tuji ponudniki bili
pripravljen delati pod ceno, ker bi si obetali v bodočnosti izgubo povrniti s
visokimi cenami, ki bi jih dosegli s uničenjem domače konkurenc. Poleg tega,
zakaj bi kdo ponujal delati pod ceno, če domača konkurenca sploh ni
konkurenčna, ker po razpisnih pogojih ne more zadostiti pogojem naročnika
glede tehnične sposobnosti in referenc.

Če so cene tujih ponudnikov nižje od cen konzorcijev, v katerih so udeležena
tudi domača gradbena podjetja, so te cene nižje, ker imajo velike gradbene
korporacije tehnične, organizacijske in finančne zmožnosti konkurirati z nižjimi
cenami kot združbe manjših različnih ponudnikov, ki nastopajo v skupnih
ponudbah s slovenskimi partnerji in podizvajalci. V takšnih skupnih nastopih
skušajo partnerji kalkulirati vsak svoja dela čim višje, ker želijo vsak zase
kolikor mogoče visoko udeležbo v skupni ceni in skušajo drug drugemu svoj
prispevek v skupni ponudbi čim višje zaračunati. V teh razmerjih seveda
slovenski ponudniki, ki ne prispevajo kaj več kot delovno silo in nekaj logistične
podpore, seveda praviloma ne dosežejo enakopravnega sodelovanja z
močnejšimi tujimi partnerji, ki razpolagajo s tehnično opremo, znanjem,
izkušnjami in obvladujejo gradnjo zahtevnih inženirskih projektov. Ker si
skupni ponudniki medsebojno zaračunavajo svoj prispevek v skupni ponudbi,
so takšne ponudbe praviloma dražje od samostojnih ponudnikov, ki so
sposobni sami v celoti zadostiti zahtevnim pogojem.

Cene tujih ponudnikov skratka niso dumpinške, ker bi bile pod pragom
rentabilnosti, pač pa so te cene enostavno nižje od cen različnih kombinacij
skupnih ponudb, ki skupno izpolnjujejo razpisne pogoje, vendar le za višjo
ceno, kot jo lahko ponudi močnejši konkurent. Nekonkurenčnosti slovenskega
gradbeništva na domačih javnih razpisih pri velikih infrastrukturnih projektih
ne gre iskati v tako imenovanem dumpingu, pač pa v lastni nekonkurenčnosti
kot posledici majhnosti množice gradbenih podjetij, zraslih na pogorišču nekdaj
solidne gradbene operative. Rešitve torej ne gre iskati v smeri preprečevanja
dumpinga, ki ga v resnici ni, temveč bi bilo nujno usmeriti prizadevanje v
združevanje in organizacijsko usposabljanje razdrobljene gradbene operative.
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Prav tu bi lahko javni naročniki z razpisnimi pogoji celo prisilili domače
gradbeništvo h korporativnemu združevanju, ne pa zgolj k nastopanju
razdrobljenih majhnih ponudnikov v skupnih ponudbah.

Brez dvoma bi v javnih naročilih lahko javni naročniki pričeli razpisovati
posamezne manjše sklope velikih projektov, ki bi bili zaradi manjšega obsega
manj zanimivi za velike tuje ponudnike in hkrati primernejši za manjše domače
ponudnike, ki na slovenskem trgu lahko v okviru njihovih tehnoloških
sposobnosti izvedejo dela po konkurenčnih cenah. Ni razloga, da slovenska
podjetja ne bila izvajalci po cenah, ki jih sicer dosegajo kot podizvajalci tujih
ponudnikov. Seveda pa so slovenski izvajalci prisiljeni garati kot ceneni
podizvajalci, če naročila pridobijo tuji ponudniki, ki gotovo izsilijo veliko
razliko med njihovimi pogodbenimi cenami z naročnikom in cenami z
njihovimi podizvajalci. Razlika je dobiček, ki iz slovenskih javnih virov
financiranja projektov odteka v tujino, namesto da bi s tem denarjem usposobili
domače gradbeništvo in tako zagotovili makroekonomske efekte velikih
infrastrukturnih projektov na slovensko gospodarstvo.

Ni res, da je nekoč sposobna slovenska gradbena operativa propadla zaradi
nesrečnega spleta objektivnih okoliščin. Res je, da so neodgovorni lastniki, ki jih
pristojni organi oblasti niso ustrezno in zadostno nadzorovali, pripeljali lastna
podjetja v stečaje. Prav tako je res, da so tedanje vlade proces razpadanja celotne
gradbene panoge le pasivno opazovale in da skupaj z bankami niso storile
ničesar, da bi preprečile zlorabe, da bi odstranile škodljive lastnike in zagotovile
sposobne sanacijske ekipe, ki bi lahko v nekaj letih izpeljale sanacije slovenskih
gradbenih podjetij. Res je, da bi Slovenija v kritičnem času po nastopu krize
lahko zagnala gradnjo na primer tretjega pomola v Luki Koper in drugega tira
Divača – Koper, kar bi zadoščalo za rešitev najmanj Primorja in Kraškega
Zidarje, če ne tudi SCT-ja in Vegrada.

Ministrstvo za kulturo je na primer vodilo obnovo Opere tako, da je ta projekt
dodatno obremenil Vegrad in SCT, ki sta prevzela izvedbo tega projekta in je
šele sodišče po tožbi stečajnega upravitelja prisodilo SCT v stečaju plačilo
terjatev iz naslova opravljenega dela. NLB je raje plačala 18 milijonov garancij
za dobro izpolnitev pogodbenih obveznosti za obvoznico Sarajeva in za most
čez Savo v Beogradu, kot da bi projektno financirala dokončanje del, ki jih je
SCT pridobil po dobrih cenah. Po uvedbi stečaja SCT je določena dela v Bosni
prevzelo Primorje in čez dobro leto se je zgodba ponovila. Slovenske banke so
ponovno raje plačale garancije, kot da bi sanirale gradbena podjetja z dolgo
tradicijo, znanjem, kadri, opremo in organizacijskimi sposobnostmi, kar vse so
pomanjkljivosti sedanjih slovenskih podjetij, ki se na vse kriplje preko Državne
revizijske komisije trudijo s pravnimi bravurami nadomestiti realne
pomanjkljivosti, zaradi katerih ne pridejo do velikih naročil.
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Posledice lepo označuje srbski pregovor:« Dva loša, ubiše Miloša« (Dva slaba,
ubijeta dobrega). Nesposoben naročnik v kombinaciji s šibkim ponudnikom ne
pripeljeta do oddaje naročila in tako nam projekti, kot so druga cev predora
Karavanke, stojijo. Prišlo bo do nenadomestljive zamude in namesto da bi
Slovenija pri tem projektu imela korist, bo na koncu plačala še odškodnino
Avstriji zaradi neizpolnitve mednarodne pogodbe o izgradnji tega
infrastrukturnega projekta.

Vidimo, da ni težava dumpinška cena, pač pa nesposobnost pristojnih organov
Slovenije kot lastnice DARS in DRI, da bi zagotovili vodenje projekta druge cevi
predora Karavanke tako racionalno, kot to počne avstrijski ASFINAG.

Vse kaže, da ministrica za infrastrukturo Alenka Bratušek raje stresa floskule o
tem, da bo nekdo odgovarjal, med tem ko še vedno ščiti ključne akterje afere
maketa, namesto da bi preverila usposobljenost DARSA in DRI-ja za vodenje
velikih infrastrukturnih projektov in ustrezno ukrepala za racionalno in
gospodarno trošenje javnega denarja.

Namesto da bi ministrstvo za gospodarstvo skupaj s ministrstvom za
infrastrukturo strokovno preverilo razpisne pogoje kvazi koncesionarjev (2TDK
in DARS) in njunega inženirja DRI ter to strukturo prisilila racionalno,
gospodarno v javno korist voditi velike infrastrukturne projekte, raje mirno
opazujeta zapravljanje javnega denarja, medtem ko neuki državljani živijo v
prepričanju, da so za vse težave krive dumpinške cene tujih ponudnikov.

Reference

Zakon o javnem naročanju v 76. čenu (Pogoji za sodelovanje) v 10. alineji prvega
odstavka zelo jasno loči med usposobljenostjo ponudnika za izvedbo naročila in
referencami za izvedbo naročila. Vsekakor se javno naročilo sme in mora oddati
samo ponudniku, ki dokaže, da je tehnično in kadrovsko sposoben naročilo
izvesti. Zato je naročnik dolžan preveriti, ali je ponudnik sposoben izvesti
naročilo. Utemeljeno sme naročnik sklepati, da je za izvedbo naročila
usposobljen ponudnik, ki ima za predmetno naročilo izkazane reference in ki
torej dokaže, da je v preteklem obdobju sam, ali s pomočjo izpolnitvenih
pomočnikov že izvedel podobna dela, kot so razpisana v predmetnem razpisu.

Toda, naročnik ni dolžan določiti reference kot pogoja za oddajo naročila.
Namesto preprostega formalnega pogoja dokazovanja referenc lahko naročnik
vsebinsko preveri, ali ima ponudnik oziroma skupina ponudnikov z njihovimi
podizvajalci skupaj dovolj tehnične opreme, ekonomsko finančno sposobnost in
kadre, kar vse je zahtevana usposobljenost za izvedbo naročila. Ker je
naročnikom enostavneje formalno zahtevati reference, kot pa vsebinsko
preveriti usposobljenost prihaja do težav pri oddaji naročil domačim
ponudnikom, ki ne morejo izkazati referenc, ker jih pač ne premorejo. SCT,
Primorje, Vegrad in drugi nekoč sposobni slovenski gradbeniki so reference
imeli, vendar je to brezpredmetno, saj so ta podjetja že izbrisana iz sodnega
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registra, ali pa so še vedno po 9. letih v stečajnih postopkih. Ne poznam
primera, da bi kakšen slovenski javni naročnik vsebinsko preverjal
usposobljenost ponudnikov, kar bi sicer po zakonu moral, je pa pri naročnikih,
po razpisnih pogojih evidentna zloraba zakonske možnosti zahtevanje referenc
kot edinega pogoja na podlagi katerih posredno naročniki sklepajo, da so
ponudniki sposobni izvesti javno naročilo.

Če so slovenska gradbena podjetja v insolvenčnih postopkih propadla, pa
nikakor še niso pomrli sposobni gradbeni inženirji, gradbeni tehniki, zidarji,
železokrivci, asfalterji, tesarji in vsi ostali delavci, ki so še ne tako dolgo nazaj v
Sloveniji zgradili avtoceste s vsemi mostovi, viadukti in predori. V Sloveniji
premoremo dve odlični gradbeni fakulteti z raziskovalnimi inštituti, ki letno
usposobijo odlične mlade inženirje gradbeništva. Tudi tovornjaki, bagerji in
rovokopači, asfaltne baze in betonarne se niso razblinile v nič. Vsa ta oprema je
še vedno v zadostni količini v Sloveniji. Če kakšnega posebnega stroja ni, pa ga
je mogoče najeti ali kupiti v tujini.

Težava je v tem, da so vse te tehnične in kadrovske kapacitete razdrobljene v
velikem številu sorazmerno majhnih podjetij, ki se nikakor ne zmorejo povezati
za skupen nastop proti tuji konkurenci. Ne, raje si med seboj ta slovenski drobiž
nagaja, spletkari in rovari v boju za drobtine v majhnih naročilih in se udinja
tujim ponudnikom v vlogi podizvajalcev. Resorna ministrstva, Vlada in
Gospodarska zbornica ne ukrenejo ničesar, da bi presegli škodljivo
razdrobljenost slovenskega gradbeništva in oblast očitno ne zna izposlovati, kot
nekoč na primer združitev Slovenija Ceste, Tehnike in Obnove v enotni SCT, ki
je bil po tem več kot 60 let steber slovenskega gradbeništva, ki je bilo sposobno
na primer v Iraku izvajati dela v vrednosti preko milijon dolarjev na dan in to v
času ko je bil dolar vreden tri marke.

Kakor koli. Čez noč ni mogoče ustvariti močnega, sposobnega in tehnološko
organiziranega podjetja, vendar bi tak proces že zdavnaj morala slovenska
gospodarska politika spodbujati, pa tega ne stori. Če že nimamo sposobnih
podjetij z referencami za velike infrastrukturne projekte , bi lahko v razpisnih
pogojih v skladu z 76.čl. ZJN-3 omogočili slovenskim gradbenim podjetjem
sodelovanje v ponudbah na podlagi vsebinskega dokazovanja sposobnosti
združenih tehničnih in kadrovskih sposobnosti. Seveda bi ponudniki morali
preseči sistem skupnih ponudb na obligacijski podlagi in uporabiti možnosti
skupnega nastopa na podlagi korporacijskih povezovanj in societetnih razmerij.
Prav to bi ponudniki sprejeli, če bi jih razpisni pogoji k korporacijskim
povezavam prisilili.

Ne glede na vse, bi lahko proces ponovnega usposabljanja slovenskega
gradbeništva za začetek pričeli z razpisovanjem naročil po manjših sklopih in bi
tako slovenski ponudniki stopili na pot pridobivanja referenc, ki so jih po
zaslugi nerazsodnosti slovenske oblasti nekoč imeli, a so jih tudi zaradi lastne
neumnosti lahkotno zapravili.
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Vidimo, da pomanjkanje referenc ni razlog, ki bi nujno preprečeval podelitev
javnih naročil slovenskim ponudnikom. Sklicevanje na pomanjkanje referenc
kot razlog, ki preprečuje podelitev javnih naročil slovenskim ponudnikom je
izgovor s katerimi skušajo odgovorni funkcionarji pristojnih državnih organov
in uprave kvazi koncesionarjev ter notranji inženir DRI zavesti slovensko
javnost, da bi le ta verjela, da so reference objektiven razlog zaradi katerega
slovenski ponudniki ne morejo pridobiti naročil, da javnost ne bi spregledala,
da je pravi razlog lenoba, nesposobnost in nepripravljenost potruditi se za
dosego koristi v javnem interesu.

Sklep

Razsežnost problematike, ki jo načenja ta pisarija terja mnogo obsežnejšo
raziskavo, preveritve in analize če bi želeli teze tega razmisleka potrditi, ali
ovreči, ali ugotoviti pravilnost nečesa tretjega. Ni mogoče pričakovati, da bo ta
članek kljub njegovi provokativnosti prepričal odgovorne odločevalce slovenske
oblasti in njenih organov, da bi resno preverili, koliko so ocene in ugotovitve
tega članka pravilne. Je pa obratno mogoče verjetno pričakovati, da bo, če
parafraziramo predsednika Vlade g. Marjana Šarca v njegovi izjavi o aferi
maketa, šla karavana dalje, čeprav psi lajajo.

Zelo verjetno bo šele čas odgovoril na vprašanje, ali bo Slovenija velike
infrastrukturne projekte do leta 2030 izkoristila za svoj razvoj, ali pa bo te
priložnosti zavrgla. Kot sedaj kažejo stvari, mora razumen človek pričakovati,
da je bolj verjetno, da bo priložnost zavržena, ker ni zaznati kakršne koli
pripravljenosti razmisliti in preveriti opozoril strokovne javnosti, ki neutrudno
skuša pripraviti slovensko oblast k odgovornemu odločanju o ključnih
vprašanjih Slovenije in priložnostih za njeno gospodarstvo in blaginjo njenih
državljanov.
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Ali so ideje slovenske znanosti zanimive
tudi v evropskem okolju? DA!
COST akcijo na zadnjem razpisu pridobile kar tri slovenske znanstvenice!

COST (European CO-operation in Science and Technology) je medvladni okvir za sodelovanje
raziskovalnih organizacij iz različnih evropskih držav na področju znanosti in tehnologije. Ta
mehanizem financiranja deluje že od 1970-ih let dalje in omogoča raziskovalcem, industriji in
zakonodajalcem to, za kar ponavadi ni sredstev, in sicer medsebojno mreženje, izmenjavo
perspektivnih kadrov, pisanje znanstvenih objav na področjih, ki so najbolj aktualna. Najpomembnejše
pa je, da je vodenje takšnih Akcij čast in odgovornost, saj uspešne Akcije omogočajo preboj novih
znanstvenih idej, spreminjanje zakonodaje, vplivanje na financerje znanosti in dvig statusa odličnosti
sodelujočih partnerjev in partneric.

V zadnjih letih je Slovenija uspešno prijavila in vodila samo dve Akciji, zato smo bili tokrat prijetno
presenečeni, da so na razpisu v letu 2018 COST Akcijo pridobile kar tri slovenske znanstvenice: dr.
Marjeta Kramar Fijavž za akcijo na področju matematike, dr. Ana Rotter na področju biotehnologije ter
dr. Živa Fišer Pečnikar na področju varstvene biologije. Posebnost ocenjevanja odličnosti prijav je ta,
da identiteta prijaviteljev COST Akcij (kakor tudi njihovih pripadajočih držav in organizacij) ni znana,
zato so odobrene samo najboljše ideje (uspešnost prijave je največ 10 %, torej je le ena od desetih
prijav uspešna; odstotek uspešnosti je celo nižji kot pri prijavi evropskih projektov). Zato je uspeh
Slovenije pri tokratnih prijavah še toliko bolj pomemben; vse prijaviteljice, ki bodo vodile COST Akcije
(uspešne Akcije imajo ob koncu svojega mandata tudi nekaj 100 udeležencev) pa so pripadnice
mlajše oziroma srednje generacije raziskovalk.

Dr. Marjeta Kramar Fijavž je matemaričarka, zaposlena na Fakulteti za gradbeništvo in geodezijo
Univerze v Ljubljani ter dopolnilno na Inštitutu za matematiko, fiziko in mehaniko. Glavni cilj Akcije z
naslovom "Matematični modeli za medsebojno dinamiko v omrežjih"
(https://www.cost.eu/actions/CA18232/) je združiti vodilne skupine v Evropi, ki se ukvarjajo z
analiziranjem matematičnih modelov za različne dinamične sisteme na omrežjih. Dinamični sistemi se
uporabljajo za opis mnogih pojavov v fiziki, biologiji, kemiji, financah ali celo v sociologiji. Pogosto je
obravnavan sistem zelo kompleksen, sestavljen iz mnogih (celo na tisoče ali stotine miljonov)
enostavnejših podsistemov, ki se medsebojno povezujejo v omrežno strukturo. Pri tem na dinamiko
celotnega sistema ključno vplivajo različne interakcije med posameznimi podsistemi. Takšni sistemi so
povsod okoli nas, od klasičnih električnih omrežij, vodovodov, plinovodov, cestnih in železniških
omrežij do ožilja, nevronskih mrež, ali celo ne-fizičnih omrežij kot so različna socialna omrežja. Poleg
teoretične matematične obravnave je eden glavnih cijev Akcije tudi vzpostavitev dialoga med
matematiki in strokovnjaki iz različnih področij, ki je ukvarjajo z modeliranjem konkretnih dinamičnih
sistemov na omrežjih.
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Dr. Ana Rotter je mikrobiologinja z doktoratom iz statistike. Zaposlena je na Nacionalnem inštitutu za
biologijo na oddelku Morska biološka postaja. V sklopu COST Akcije z naslovom "Evropska
transdisciplinarna mreža za morsko biotehnologijo" (https://www.cost.eu/actions/CA18238/) bomo
združili raziskovalce (bioloških, kemijskih in ostalih naravoslovnih ved), ki delujejo na tej aktualni
tematiki morske biotehnologije. To je veda prihodnosti, saj ostajajo morski (mikro)organizmi povečini
še neodkriti, prav tako pa učinkovine, ki jih proizvajajo in jih lahko vnašamo v izdelke prehrambene
(npr. vitamini), farmacevtske (npr. učinkovine s protitumorskim delovanjem), kozmetične (npr.
učinkovine proti staranju kože) in ostalih industrij. Akcija pa ima namen vključiti tudi strokovnjake z
gospodarstva, prava, ekonomskih ved in etike. Pomemben poudarek Akcije bo ravno tako
komuniciranje z javnostjo, saj trajnostni razvoj ni mogoč brez izobraževanja o temu, kaj nam naša
okolice ponuja in kako jo lahko na okolju prijazen način kar najbolje izkoristimo.

Dr. Živa Fišer Pečnikar je zaposlena na na Fakulteti za matematiko, naravoslovje in informacijske
tehnologije Univerze na Primorskem kot predavateljica in raziskovalka. Deluje predvsem na področju
varovanja ogroženih rastlinskih vrst. Skupaj s sodelavci Oddelka za biodiverziteto je prijavila COST
Akcijo z naslovom "Celostni pristop k varovanju evropskih ogroženih rastlinskih vrst za 21. stoletje"
(https://www.cost.eu/actions/CA18201/). Glavni cilj akcije, ki se ji je pridružilo 29 evropskih držav, je
izboljšati varovanje ogroženih rastlin preko vzpostavitvitve mreže raziskovalcev in drugih
zainteresiranih deležnikov, ki se ukvarjajo z različnimi vidiki ohranjanja rastlin, od taksonomije,
ekologije, varstvene genetike, varstvene fiziologije in reproduktivne biologije do upravljalcev na terenu.
Za uspešno varovanje vrst pa ne smemo pozabiti tudi na družbene vidike varovanja narave, ki
prihajajo v zadnjem času vse bolj do izraza zaradi morebitnih konfliktov med varstvenimi biologi,
lastniki zemljišč, kmeti in drugimi uporabniki prostora ter politiko.

Več informacij:

Marjeta Kramar Fijavž Marjeta.Kramar-Fijavz@fgg.uni-lj.si,

Živa Fišer Pečnikar ziva.fiser@upr.si

Ana Rotter ana.rotter@nib.si
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Naročnik: Nacionalni inštitut za biologijo
Objava: 09.07.2019 10:37
Ključne besede:

Kontakt

Nacionalni inštitut za biologijo
VEČNA POT 111
1000 LJUBLJANA
SLO
Tel: 030 922 770
E-mail: helena.koncar@nib.si
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Hotel Morpheus v Macau na
Kitajskem - prva zgradba na
svetu, zgrajena s prostostoječim
zunanjim jeklenim ogrodjem.
(Foto: EPA)

Tudi arhitekti v boj proti podnebnim spremembam
Torek, 09. Julij 2019
Naslednji prispevek >

17 svetovno uveljavljenih, nagrajenih in priznanih britanskih arhitekturnih birojev, med
katerimi so tudi arhitekturni biroji Zahe Hadid, Foster + Partners in Chipperfield, je razglasilo
podnebno krizo in krizo biotske raznovrstnosti (UK Architects Declare Climate and
Biodiversity Emergency) ter stanovske kolege pozvalo k zavezi, da v prihodnje s svojim delom
prispevajo k zmanjšanju izpusta ogljikovega dioksida ter k temu spodbujajo tudi svoje stranke z
vsega sveta. Ob tem se britanski arhitekti sklicujejo na Svet za zeleno gradnjo in podatek, da
grajeno okolje v Združenem kraljestvu proizvede 40 % izpustov ogljikovega dioksida. K deklaraciji
se je zavezalo že skoraj 500 arhitekturnih birojev, podobno zavezo pa so sprejeli tudi britanski
študenti arhitekture.

 Skupno izjavo in uradno odločitev o vlogi arhitektov v povezavi s podnebnimi spremembami
oziroma podnebno krizo je sprejel tudi svet Kraljevega inštituta britanskih arhitektov (RIBA). Njihov

petletni načrt zajema uskladitev standardizacije trajnostnega razvoja britanskih arhitektov, pritisk na odločitve vlade in zmanjšanje
ogljičnega odtisa pri delu članov RIBE. Zavezali so se, da bodo sodelovali pri izpolnitvi vladnega cilja, da bi bilo Združeno
kraljestvo do leta 2050 ogljično nevtralno. Konec junija je namreč London sprejel odločitev, da bo Združeno kraljestvo prvo večje
gospodarstvo na svetu z uradnim ciljem ničelnih izpustov ogljikovega dioksida do sredine stoletja.

Pri spletnem portalu za arhitekturo in oblikovanje Dezeen za prihodnost gradnje izpostavljajo pomen nove estetike in novih,
ekoloških materialov, kar bi pomenilo korenite spremembe v sodobnem gradbeništvu in pridobljenem znanju. Arhitekti namreč
količino vgrajenega ogljika v zgradbi opravičujejo z življenjsko dobo objekta. Ker je torej obstojnost betonskih objektov več
desetletij, se jih dojema kot trajnostne in zato se jih tudi vgrajuje v objekte. Vendar menijo, da gre za formulo, ki jo bo potrebno
napisati na novo ter razmisliti o uporabi materialov za gradnjo, kot so slama in drugi naravni materiali, ki naj bi bili manj trajnostni,
a imajo več možnosti oblikovanja. V tem primeru bi se morali ljudje odpovedati določenim merilom pri gradnji objektov, kot so
vzdržljivost, trdnost in obstojnost. Za izboljšanje podnebnih razmer in biološke raznolikosti bi tako uporabljali materiale, ki niso
tako trdni in potrebujejo tudi več vzdrževanja. V poročilu Neodvisnega kraljevega inštituta za mednarodne zadeve je navedeno,
da se vsako lete proizvede več kot 4 milijarde ton cementa, kar je približno 8 % svetovnih izpustov ogljikovega dioksida. Po
ocenah naj bi se proizvodnja in uporaba cementa v prihodnjih 30 letih povečala za več kot 5 milijard ton na leto.

Vir: RTV SLO
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torek, 09 julij 2019 20:53 Napisal  vir: sds.si Comments:1 Komentar

Franci Kepa: Zaradi nove gradbene zakonodaje ogrožena
eksistenca gradbenih inženirjev?

Je državni sekretar za področje prostora na Ministrstvu za okolje in prostor Aleš Prijon,
po izobrazbi univerzitetni diplomirani arhitekt, pri spreminjanju gradbene zakonodaje
deloval v lastno korist?

 

Poslanec SDS Franci Kepa je na Vlado RS naslovil pisno poslansko vprašanje v zvezi s
položajem gradbene stroke.

Celotno poslansko vprašanje objavljamo v nadaljevanju.

Spoštovani,

gradbeni inženirji opozarjajo, da so pri sprejemanju nove gradbene zakonodaje v primerjavi z
arhitekti postavljeni v podrejeni položaj, ogrožena pa je tudi njihova eksistenca. Z navodilom, ki
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ga je Ministrstvo za okolje in prostor 12. oziroma 20. junija 2019 izdalo upravnim enotam, je bilo
odrejeno, da so lahko vodje projektov le arhitekti, ne pa več tudi gradbeni inženirji. To bo
ogrozilo obstoj številnih podjetij z zaposlenimi gradbenimi inženirji, pri čemer pa bodo imeli
arhitekti veliko finančno korist zaradi povečanega povpraševanja po njihovih storitvah.

Po dosedanji ustaljeni praksi so lahko bili vodje projektov za stavbe tako pooblaščeni inženirji
gradbeništva kot tudi pooblaščeni arhitekti. Prav gradbeni strokovnjaki imajo s področja graditve
objektov največ znanj in izkušenj, zato je odrekanje pravice vodenja projektov nesmiselno in,
kot so zapisali v Društvu gradbenih inženirjev in tehnikov Maribor, v »absolutnem nasprotju z
bistvom gradbene zakonodaje, ki je opredeljen v drugem členu GZ – zaščita javnega interesa
pri graditvi objektov«.

Zato Vlado RS sprašujem:

1. Ali ocenjujete, da je omenjeno navodilo MOP upravnim enotam smiselno in upravičeno? V
kolikor ga ocenjujete kot takega, kateri argumeti temu pritrjujejo?
2. Zakaj pooblaščeni inženirji gradbeništva z večdesetletnimi izkušnjami na enkrat niso več
primerni za vodje projektov? Kako naj nadomestijo izpad svojega dohodka in gospodarsko
škodo svojim strankam, za katere ne morejo dokončati projektov?
3. Ali se strinjate z ugotovitvijo, da bodo imeli arhitekti od izdanega navodila dodatno finančno
korist?
4. Ali ocenjujete, da je državni sekretar za področje prostora na MOP g. Aleš Prijon, po
izobrazbi univerzitetni diplomirani arhitekt, pooblaščeni arhitekt, prostorski načrtovalec, bivši
predsednik Zbornice za arhitekturo in prostor Slovenije ter lastnik arhitekturnega biroja, d. o. o.,
v konkretnem primeru v konfliktu interesov? Je torej deloval v lastno korist? Kako bo Vlada RS
v tem primeru reragirala?

Demokracija.si 09.07.2019 
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Je državni sekretar za področje prostora na
Ministrstvu za okolje in prostor Aleš Prijon, po
izobrazbi univerzitetni diplomirani arhitekt, pri
spreminjanju gradbene zakonodaje deloval v lastno
korist?

Poslanec SDS Franci Kepa je na Vlado RS naslovil pisno
poslansko vprašanje v zvezi s položajem gradbene stroke.

Franci Kepa: Zaradi nove
gradbene zakonodaje ogrožena
eksistenca gradbenih inženirjev?
torek, 09. 07. 2019
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Celotno poslansko vprašanje objavljamo v nadaljevanju.

Spoštovani,

gradbeni inženirji opozarjajo, da so pri sprejemanju nove gradbene
zakonodaje v primerjavi z arhitekti postavljeni v podrejeni položaj,
ogrožena pa je tudi njihova eksistenca. Z navodilom, ki ga je
Ministrstvo za okolje in prostor 12. oziroma 20. junija 2019 izdalo
upravnim enotam, je bilo odrejeno, da so lahko vodje projektov le
arhitekti, ne pa več tudi gradbeni inženirji. To bo ogrozilo obstoj
številnih podjetij z zaposlenimi gradbenimi inženirji, pri čemer pa
bodo imeli arhitekti veliko finančno korist zaradi povečanega
povpraševanja po njihovih storitvah.

Po dosedanji ustaljeni praksi so lahko bili vodje projektov za
stavbe tako pooblaščeni inženirji gradbeništva kot tudi pooblaščeni
arhitekti. Prav gradbeni strokovnjaki imajo s področja graditve
objektov največ znanj in izkušenj, zato je odrekanje pravice
vodenja projektov nesmiselno in, kot so zapisali v Društvu
gradbenih inženirjev in tehnikov Maribor, v »absolutnem nasprotju
z bistvom gradbene zakonodaje, ki je opredeljen v drugem členu
GZ – zaščita javnega interesa pri graditvi objektov«.

Zato Vlado RS sprašujem:

1. Ali ocenjujete, da je omenjeno navodilo MOP upravnim enotam
smiselno in upravičeno? V kolikor ga ocenjujete kot takega, kateri
argumeti temu pritrjujejo?
2. Zakaj pooblaščeni inženirji gradbeništva z večdesetletnimi
izkušnjami na enkrat niso več primerni za vodje projektov? Kako
naj nadomestijo izpad svojega dohodka in gospodarsko škodo
svojim strankam, za katere ne morejo dokončati projektov?
3. Ali se strinjate z ugotovitvijo, da bodo imeli arhitekti od izdanega
navodila dodatno finančno korist?
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4. Ali ocenjujete, da je državni sekretar za področje prostora na
MOP g. Aleš Prijon, po izobrazbi univerzitetni diplomirani arhitekt,
pooblaščeni arhitekt, prostorski načrtovalec, bivši predsednik
Zbornice za arhitekturo in prostor Slovenije ter lastnik
arhitekturnega biroja, d. o. o., v konkretnem primeru v konfliktu
interesov? Je torej deloval v lastno korist? Kako bo Vlada RS v
tem primeru reragirala?
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Gradbeniki brez podpore IZS
Dnevnik
TOREK, 9. JULIJ 2019 OB 21:15

Z absolutno večino so člani Inženirske zbornice Slovenije (IZS) na današnji izredni skupščini za
»nezakonita, neizvršljiva in nična« razglasili sklepa sekcije gradbenikov, ki se je junija odločila
za izstop iz stanovske organizacije in je v ta namen...

Preberi.si 09.07.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg:

21:20

https://www.preberi.si/content/view/23396949-Gradb... 1 / 1

Preberi.si 09.07.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: Kazalo

21:20

https://www.preberi.si/content/view/23396949-Gradb...

54

https://www.preberi.si/content/view/23396949-Gradbeniki-brez-podpore-IZS.html












O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Gradbeniki brez podpore IZS
Z absolutno večino so člani Inženirske zbornice Slovenije (IZS) na današnji
izredni skupščini za »nezakonita, neizvršljiva in nična« razglasili sklepa
sekcije gradbenikov, ki se je junija odločila za izstop iz stanovske
organizacije in je v ta namen imenovala tudi komisijo, ki bo postopke
izstopa vodila.

PREVIOUSNEXT

GRADBENIKI

mk
9. julij 2019

 9. julij 2019 21:15

Razstava o netopirjih
5 min

Izbrali rešitev za sosesko
Zvezna ulica

20 min

Lepo je biti muzikant
35 min

Prenova Vile Zlatica Demi
plus

50 min

Požar uničil stroje
1 ura

Gradbeniki brez podpore
IZS

1 ura

Amsterdam: Letali sta se
“zataknili” s krilom in
repom

1 ura

Vse objave

NAJNOVEJŠE

Ta dva sklepa po prepričanju skupščine
zbornice »nimata pravne podlage v nobenem
predpisu niti aktu IZS in sta za IZS kot tudi vse
njegove organe nezavezujoča in nimata
nikakršnih pravnih niti ekonomskih posledic za
IZS«. IZS zato ne bo nosila nobenih stroškov,
povezanih z aktivnostmi razdružitve matične
sekcije gradbenikov z IZS. Gradbeni inženir in
član komisije za izvedbo izstopa gradbenikov
iz zbornice Samo Peter Medved je po seji
povedal, da bo njihova komisija ne glede na
današnji sklep drugih sekcij po poletnih
dopustih začela delati, proti sklepu skupščine
pa bo matična sekcija gradbenikov verjetno
sprožila tudi upravni spor. Sklep je namreč po

Dnevnik.si
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oceni gradbenikov nezakonit. »Vsekakor si
bomo prizadevali, da se spremeni gradbena
zakonodaja,« je dodal Medved.
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